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SUPERLIGA, ETAPA IV (PLAYOFF)
STADIONUL „ION OBLEMENCO“

Pe Oblemenco vine liderul, dar adversarii sunt la doar 3 puncte 
distanţă. Ţine de noi să le recuperăm, şi de susţinerea 
pe care o vom arăta alor noştri. Ne vedem la stadion!

HAI CU NOI LA 
RĂZBOI!



OLT E A NCRON ICA M ECI U LU I

Derby între  
cei care primesc 
penaltiuri uşor  

şi cei care primesc  
cartonaşe roşii uşor

De când nu ne‑am mai auzit, la meciul anterior 
acasă, am trecut printr‑o mare bucurie şi două 

mari dezamăgiri. Dacă în semifinalele Cupei nu ne 
mai putem întoarce, a doua dezamăgire se poate 

remedia uşor: cu o victorie azi, împotriva liderului şi 
campioanei en‑titre. 

FCSB a preluat şefia clasamentului etapa trecută, 
după ce a câştigat dintr‑un penalty acordat „ca pe vre‑
muri“ cu U Cluj. A rămas astfel singura formaţie neîn‑
vinsă în primele trei meciuri de playoff, pentru că noi 
am pierdut, în premieră, luni seara la CFR. De notat 
că, deşi penalty‑ul pentru FCSB cu U a fost extrem 
de uşor acordat, la o atingere prea uşoară pentru ca 
intervenţia VAR să se justifice, preşedintele CCA Kyros 
Vassaras i‑a transmis felicitări lui Sorin Costreie pen‑
tru că l‑a chemat pe Szabolcs Kovacs să revadă faza 



pe monitor. Nu îmi amintesc ca domnul Vassaras să 
fi felicitat şi arbitrii VAR care au întors faze neclare ca 
să acorde penaltiuri uşoare pentru Ştiinţa, dar asta, 
e drept, şi pentru că nu‑mi mai amintesc când ni s‑a 
acordat nouă vreun penalty uşor, „peste capul“ arbi‑
trului de centru. 

La noi mai degrabă se dau uşor cartonaşele roşii, 
dar şi acelea în defavoarea noastră. A fost cazul la 
Safira, care a primit primul galben la o fază la care nici 
măcar nu prea a fost fault, apoi pe al doilea într‑un 
moment în care iertarea, mai ales în contextul celui 
de‑al doilea avertisment, ar fi fost decizia echidis‑
tantă, deci corectă. Faptul că cei care ne‑au arbitrat 
cu CFR chiar sunt capabili de iertare s‑a văzut la nenu‑
mărate faze (mai dure decât faultul de „al doilea gal‑
ben“ al lui Safira), unde gazdele au fost iertate de 
galben şi în câteva cazuri chiar şi de acordarea faul‑
tului. Practic, arbitrii au fost capabili de iertare, dar 
nu şi de echidistanţă, cum am zis şi cum justificat s‑a 
plâns şi Mihai Rotaru, care nu acuza faze sau greşeli 
concrete la final de partidă, ci „dubla măsură“.

În contextul în care ne simţim, pe bună dreptate de 
altfel, victimele arbitrilor, dar şi în cel care stadionul 
va fi probabil plin în această seară, avem toate moti‑
vele să ne aşteptăm, cum de altfel se aşteaptă şi 
antrenorul de facto al FCSB, la „cel mai tare meci din 
acest campionat“. Va fi o luptă şi, cel mai probabil, 
judecând după faptul că au declarat că lor le convine 
şi egalul, noi vom fi cei care va trebui să venim peste 



ei. Şi, când vom veni peste ei, trebuie să fim toţi. Nu 
doar 11 oameni, nu doar câteva sute sau câteva mii, 
ci toţi cei 25 sau 30 de mii, fiecare dintre cei care ne 
vom aduna astăzi, pe Oblemenco. Când suntem toţi 
cu adevărat, adică când devenim o singură voce, o 
singură echipă, un singur mecanism (în loc de mai 
multe rotiţe separate, uneori care se învârt una con-
tra celeilalte), atunci suntem imposibil de învins.

PA R T E N E R I  U N I V E R S I TAT E A  C R A I O V A



Ş T I I N Ţ A  L A  Z I

Singuri împotriva 
arbitrilor,  
dar cu un stadion 
plin în spate
l	Mirel Rădoi: „Din moment ce jucăm acasă şi sun-

tem Universitatea Craiova, plecăm cu prima şansă. 
Pentru mine nu este un meci decisiv şi nu discut 
încă despre titlu, cu atâtea puncte rămase în joc, 
dar vreau să câştig această partidă.“

l	Preşedintele Sorin Cârţu a făcut declaraţii fără pre-
cedent, după înfrângerea de la CFR din campionat, 
în care a spus că e convins că arbitrii stabilesc cu 
premeditare ierarhia finală în Superliga. Acesta a 
fost secondat de investitorul Mihai Rotaru, care 
spus că şi el crede la fel. Atât Mirel Rădoi cât şi 
Vladimir Screciu au refuzat să comenteze dacă şi 
ei au simţit asta, la conferinţa de presă, dar nici nu 
au negat. Dimpotrivă, Mirel Rădoi însuşi spusese 
la cald, după meciul de la Cluj, că s‑ar fi făcut pre-
siuni asupra lui înaintea partidei şi că i s‑ar fi trans-
mis că, dacă va fi exagerat de nervos la Cluj, va sta 
în tribune cu FCSB.



l	Atât antrenorul nostru cât şi principalul investitor 
au explicat că Ştiinţa a aliniat cea mai bună formulă 
posibilă în meciul de cupă cu CFR şi că absenţele 
lui Mitriţă, Bancu şi Maldonado au fost cauzate de 
mici probleme medicale cu care cei trei se întor-
seseră de la loturile naţionale. Cu această ocazie, 
Rădoi a explicat şi că îşi doreau foarte mult Cupa 
şi că se subînţelegea că vor alinia cel mai bun 11, 
deoarece „câştigarea Cupei ne ducea în Europa Lea-
gue, iar un eventual loc 2 doar în Conference“.

l	Rădoi a refuzat să comenteze ce strategie şi formulă 
tactică va alege, după suspendarea lui Safira, care 
ne lasă practic cu Lukic singurul vârf de meserie 



pentru meciul de azi. Mihai Stoica a pus presiune pe 
antrenorul nostru la emisiunea TV la care e şi invitat 
şi realizator (nu ştim nici noi exact din ce calitate 
participă), spunând că se aşteaptă mai degrabă ca 
Mirel să schimbe formula şi să joace fără vârf cen-
tral, cu un trio Mitriţă – Baiaram – Mora în atac.

l	Vladimir Screciu: „Nu a fost o atmosferă prea bună 
după înfrângerile de la Cluj, dar ce ne propunem noi 
acum este să dăm uitării ce a fost, să remediem 
ce putem remedia şi să câştigăm acest meci. Este 
unul extrem de important pentru noi şi evident că şi 
pentru suporterii noştri. Ne era dor ca ei să umple 
stadionul şi va fi un moment special să vedem iarăşi 
Oblemenco plin.“

l	Împrumutat la Oţelul Galaţi în acest playout, după 
ce în prima parte a sezonului fusese la Hermann-
stadt, Jovan Markovic a dat un interviu în care a 
lămurit condiţiile în care a plecat de la Craiova: „Am 
avut o discuţie cu domnul Gâlcă în care mi‑a zis că 
nu se bazează pe mine, aşa că am cerut să plec ca 
să joc. A fost decizia dânsului şi am respectat‑o, 
dar am fost dezamăgit, pentru că îmi doream să 
joc acasă, la echipa mea de suflet. Dar mai este 
puţin şi mă întorc, abia aştept, ţin legătura zi de zi 
cu băieţii.“ Markovic a reuşit să marcheze un gol 
în împrumutul de la Galaţi, dar pare să‑şi fi pierdut 
poziţia de titular după ce Ovidiu Burcă a fost schim-
bat cu Laszlo Balint. 



l	Doar patru jucători au înscris măcar de 2 ori în 
aceste prime trei etape din playoff şi toţi sunt nume 
surprinzătoare, nefiind niciunul vârf de atac: funda-
şul central Denis Ciobotariu (Rapid), aripile Kamara 
(CFR) şi Miculescu (FCSB), dar şi închizătorul nos-
tru, Anzor Mekvabishvili. Deşi înscrisese o singură 
dată pentru Ştiinţa în precedentele 44 de partide, 
Anzor a reuşit să marcheze goluri importante în 
acest început de playoff, atât în victoria cu U Cluj 
(3‑0), cât şi în cea cu Rapid (2‑1). 

l	În media s‑a discutat despre o eventuală plecare a 
lui Ştefan Baiaram la finalul acestui sezon, la dorinţa 
acestuia, fapt confirmat parţial de impresarul lui, 
Mihăiţă Pleşan. Acesta a explicat însă că, deşi a 
Baiaram a avut mai multe oferte în această iarnă, 
Mihai Rotaru le‑a refuzat. „E greu să iei un jucă-
tor de la Mihai Rotaru, am avut ofertă din Israel 
de 4 milioane de euro, dar nu este ce ne dorim în 
acest moment pentru Ştefan“. Contractul lui Baia-
ram expiră abia în vara lui 2026, dar din sezonul 
viitor el nu va mai fi nici eligibl pentru poziţia U21, 
fapt ce ar putea creşte şansele ca el să fie viitorul 
transfer pe bani mulţi al Ştiinţei.



Adversarii la zi  FCSB

Dawa out tot 
anul, dar şi 
trei reveniri 
importante şi 
mult optimism
l	Atât Becali cât şi Mihai Stoica s‑au arătat foarte 

optimişti şi bucuroşi înaintea partidei, ma pentru 
că se pare că, cu excepţia lui Dawa şi Olaru, aces-
tora li s‑au recuperat toţi jucătorii cu probleme. Atât 
Şut, cât şi Octavian Popescu şi Lixandru au revenit 
după accidentări, deşi prezenţa pe teren a primului 
nu e încă sigură. 

l	Patronul FCSB e convins că meciul de la Craiova 
va fi cel mai disputat din acest campionat: „Cra-
iova e un animal rănit, jucătorii îl iubesc pe Rădoi 
şi vor juca şi pentru el. Va fi un meci pe viaţă şi pe 
moarte, cel mai tare de anul ăsta.“

l	Într‑atât de mult s‑au obişnuit fecesebiştii cu schim-
bările de pe banca tehnică, încât aceştia au simţit 
nevoia să omagieze pe social media faptul că, pe 



6 aprilie, Elias Charalambous a devenit antrenorul 
cu cel mai lung mandat din istoria echipei. Acesta 
a atins borna de 2 ani la cârma echipei, depăşindu‑l 
pe Laurenţiu Reghecampf, care pregătise formaţia 
din Berceni timp de 728 de zile. Totuşi, lui Chara-
lambous nu i s‑a propus încă prelungirea şi con-
form informaţiilor din media, ar putea pleca de la 
FCSB în această vară. Cipriotul ar fi dorit, se pare, 
de toate formaţiile de top din Grecia. 

l	Lipsită de stadion (şi de identitate), FCSB conti-
nuă să aibă necazuri din cauza diverselor eveni-
mente programate de Primăria Bucureşti pe Arena 



Naţională. În perioada iulie‑august, pe cel mai mare 
stadion din ţară ar urma să se desfăşoare cel puţin 
două concerte şi alte evenimente. De aceea, Gigi 
Becali l‑a ameninţat pe primarul capitalei că „Lucrăm 
la o Lege a Sportului care va interzice alte eveni-
mente decât fotbalul, pe stadioanele de fotbal. Să 
aibă grijă ce face, pentru că, dacă legea se votează 
şi au apucat să facă contractele, acestea vor trebui 
anulate.“

l	După accidentarea gravă a lui Olaru, FCSB‑ului i s‑a 
mai accidentat un alt titular de drept, care devenise 
unul dintre jucătorii cei mai constanţi ai echipei. 
Joyskim Dawa s‑a accidentat la genunchi în meciul 
de preliminarii pentru Cupa Mondială dintre Eswa-
tini şi Camerun (0‑0) şi a fost operat. Deşi bucureş-
tenii speră la recuperarea lui „în toamnă“, verdictul 
pare mai dur decât lasă ei să se înţeleagă şi e posi-
bil ca Dawa să lipsească pentru tot restul anului 
2025, adică inclusiv în prima jumătate a sezonului 
viitor.

l	Gigi Becali a lăsat de înţeles că primul 11 al FCSB 
va fi: Tîrnovanu – Creţu, Ngezana, M. Popescu, 
Radunovic – Chiricheş, Şut – Miculescu, Cisotti, O. 
Popescu – Bîrligea. Singurul semn de întrebare al 
lui Becali este legat de cine va juca în spatele vâr-
fului, dintre Cisotti şi Tănase, anunţând că cel mai 
probabil va juca fiecare o repriză, cu Tănase păstrat 
pe bancă pentru a deveni „arma nu prea secretă“ 



din a doua parte. Totuşi, se ia în calcul ca Şut să 
nu fie 100% recuperat până la ora meciului, caz în 
care Chiricheş ar rămâne singurul mijlocaş defen-
siv, iar Cisotti şi Tănase ar fi amândoi titulari, ală-
turi de acesta. 

l	Între FCSB şi Dinamo pare să existe o prietenie tot 
mai suspectă, confirmată şi de numeroasele inter-
venţii ale celor două conduceri în spaţiul public 
în legătură cu interesul pentru jucători de la rivali. 
Dacă FCSB a anunţat că şi‑l doreşte pe Politic de 
la Dinamo, dinamoviştii au spus că îl vor pe Musi, 
care, întâmplător sau nu, joacă pe acelaşi post.

PA R T E N E R I  U N I V E R S I TAT E A  C R A I O V A



Zeci de mii de 
motive să credem 

în victorie  
şi să fim fericiţi

Olteni, suntem norocoşi şi am vrea ca în această 
seară să simţiţi şi voi asta: vom fi undeva spre 30.000 
de oameni în această seară, pe stadionul nostru. În 
afară de „Ion Oblemenco“, mai există doar trei arene 



în România care se pot lăuda că pot primi zeci de 
mii de spectatori (adică cu peste 20.000 de locuri). 
Doar una dintre ele, Cluj Arena, chiar este casa unei 
echipe.

Aşa că să nu uităm nu doar că putem oricând să fim 
zeci de mii la un meci, ci că în seara asta chiar vom 
fi. Zeci de mii de spectatori, zeci de mii de însemne 
alb‑albastre, zeci de mii de emoţii, zeci de mii de anxi-
etăţi şi speranţe, zeci de mii de beri şi sucuri ciocnite 
înainte şi după meci, zeci de mii de urlete la golurile 
noastre şi de oftaturi la ocaziile lor, zeci de mii de 
semne ale primăverii craiovene care ne vor fi alături, 
zeci de mii de fire de iarbă care împreună vor forma 
un teren de joc, zeci de mii de lumini înspre şi la sta-
dion, zeci de mii de stele, pe cer, şi niciuna dintre ele 
pe nume FCSB, apropo. Ei sunt puternici în mod arti-
ficial, ştim cum, dar forţa noastră stă în tot ce e firesc 
şi natural.

Ei sunt puternici, dar noi suntem foarte mulţi şi 
foarte motivaţi. Şi, dacă reuşim să fim uniţi, dacă reu-
şim să trecem mai echilibraţi şi peste victorii, dar mai 
ales peste înfrângeri, dacă reuşim să simţim toată 
forţa pe care o avem, fiecare pe cont propriu, ca per-
soană, dar mai ales ca grup, atunci nu avem îndoieli: 
victoria finală va fi de partea noastră. Nu ştim când 
se va şi întâmpla marele nostru vis, dar ştim sigur că 
da, se va întâmpla. Până când visul va deveni reali-
tate, rămâne o plăcere şi o bucurie că putem învăţa 
împreună ştiinţa de a fi cu adevărat împreună, adică 
uniţi la bine şi la greu, adică învingători.



Totul  
despre playoff  

şi istoria lui
l	Criteriile de departajare în playoff sunt (în ordine): 

(1) aplicarea rotunjirii de puncte la înjumătăţire, 
(2) poziţia ocupată la finalul sezonului regulat, 
(3) meciurile directe, (4) golaverajul. Astfel, pentru 
că toate cele patru echipe aflate în lupta pentru titlu 
acum au avut parte de aceeaşi rotunjire (în jos), 
FCSB ar fi avantajată de al doilea criteriu (numărul 
de puncte din sezonul regulat) atât în faţa noastră 
cât şi în cea a echipelor din Cluj.

l	Sistemul playoff/playout s‑a implementat în sezonul 
2015‑2016, al doilea pe prima scenă al Universităţii 
după renaştere. Dintre cele 10 playoff‑uri disputate 
de atunci, Ştiinţa a ratat primele 6 locuri (cele care 
asigură participarea) doar în primul. 

l	Înjumătăţirea punctelor la finalul sezonului regulat a 
fost îndelung contestată de antrenori şi alţi oameni 
de fotbal, cu Hagi şi Petrescu printre cei mai vocali. 
Totuşi, atunci când s‑a votat noul sistem, doar FCSB 
s‑a opus ideii de înjumătăţire. Şi asta doar pentru 



că nu era în interesul lor, deoarece aveau o trupă 
foarte puternică la acea vreme.

l	Cel mai echilibrat playoff, singurul în care campi-
oana a terminat la egalitate cu locul 2, dar şi cel 
în care campioana a avut la final cele mai puţine 
puncte, a fost cel din sezonul 2016‑2017. Atunci, 
Viitorul Constanţa câştiga Liga I, iar FCSB făcea 
apel la TAS, nefiind de acord cu interpretarea regu-
lamentului (mai neclar, la acea vreme) de către FRF. 
Forul sportiv menţinea decizia internă.

l	Campionatul câştigat cu cel mai mare număr de 
puncte din noul sistem a fost 2021‑2022, cel pe care 
CFR, FCSB şi Craiova l‑au dominat clar. Atunci, CFR 

Nicuşor Bancu ne‑a adus prima calificare în playoff 
din istorie, cu un gol de generic marcat pe stadionul 
din Piteşti (1‑0 cu Gaz Metan).



a terminat cu 57 de puncte, FCSB cu 56, iar Craiova 
cu 48. În ciuda diferenţei mari faţă de primele două 
locuri, acela a fost sezonul în care Ştiinţa a acumulat 
cele mai multe puncte de până acum, din noul sis-
tem. Dar asta şi pentru că celelalte trei participante 
din playoff (Voluntari, Farul şi FC Argeş) nu au contat.

l	Pentru că, matematic vorbind, sezoanele echili-
brate au campioane cu puncte mai puţine, ne putem 
aştepta ca acest playoff să fie câştigat cu numă-
rul cel mai mic de puncte din istorie. De altfel, nici 
dacă liderul actual, FCSB, câştigă toate cele 7 par-
tide rămase de disputat, nu va putea egala perfor-
manţa CFR‑ului din 2022.

l	Sezonul actual e programat să se termine duminică, 
25 mai. În acea ultimă etapă de playoff s‑ar putea 
juca cu titlul pe masă pe toate stadioanele sau măcar 
(sperăm noi) pe două: pentru că Ştiinţa va juca cu 
Dinamo acasă, iar FCSB cu CFR în deplasare.

l	Campioana din sezonul actual va juca în turul I pre-
liminar al Champions League, vicecampioana şi 
câştigătoarea barajului în turul II preliminar al Con-
ference League, iar câştigătoarea Cupei în turul I al 
Europa League.

l	Ultima victorie din campionat în faţa FCSB‑ului a 
fost chiar în playoff‑ul anului trecut, când Ştiinţa a 
învins cu 2‑0 pe Oblemenco, cu golurile lui Ivan şi 
Raul Silva.



AMINTIREA SĂPTĂMÂNII:
1976 

Doi oameni care 
nu mai sunt şi‑o 
statuie care încă e 
În curând vom serba 50 de ani de la realizarea 
statuii lui Ion Oblemenco, care stă pe esplanada 
stadionului omonim, gazdă bună şi primitoare 
pentru toţi cei care treg pragul marii arene sau 
doar au drum pe bulevardul Ilie Balaci.

Cum se face că Oblemenco a devenit primul fotba-
list (cel puţin român) cu statuie terminată şi ampla-
sată încă de când era în viaţă, ba chiar când era în 
activitate? Se spune c‑ar fi fost la sugestia unui zia-
rist de la Înainte, dar adevărul e că a s‑a întâmplat 
mai ales datorită faptului că pur şi simpu Nelu era 
adorat. Om bun, loial şi blând, dar mai ales fotbalist 
cu un şut şi o finalizare fenomenale, Oblemenco a 
fost eroul „Campioanei unei mari iubiri“, o generaţie 
care, măcar prin poreclă şi aşteptările mai reduse 
pe care le aveam de la ai noştri, s‑ar putea să fi 
fost cea mai iubită din istoria Ştiinţei. Iar, dintre toţi 
acei eroi de dinaintea „eroilor intangibili“ din fotba-
lul de azi, Oblemenco era cel mai adorat. Şi nu doar 



noi l‑am iubit, apropo, dacă ţinem cont că inclusiv 
clubul pe care îl antrena când s‑a prăpădit, Hassa-
nia Agadir, are o sală de conferinţe care îi poartă 
numele. 

Momentul sculptării propriu‑zise a statuii a fost 
imortalizat şi păstrat din 1976. Anton Barbu, din 
comuna doljeană Panaghia, l‑a sculptat pe Oble-
menco „live“, după model, aşa cum alţi artişti fac 
portrete stradale. Era o vreme în care artiştii, fie ei 
pe stil clasic sau din arte mai moderne precum e 
fotbalul, o duceau mai rău decât acum. Sau poate 



mai bine, pentru că, deşi aveau mai puţini bani, se 
vede faptul că erau mai iubiţi. Despre sculptorul 
Anton Barbu se ştie că lucra în mare parte din pasi-
une pentru sculptură, fără să ceară bani pentru dife-
ritele „comenzi“, şi că a murit sărac, în 2006. 

Oblemenco a murit chiar cu 10 ani înainte, dar 
amândoi, şi artistul, şi muza lui, au apucat să‑şi vadă 
statuia mulţi ani, chiar dacă comuniştii au încercat 
din răsputeri să o dărâme, deoarece, se ştie, con-
siderau că o singură personalitate, întâmplător tot 
originară din Oltenia, merita să aibă statui. Au fost 
la un pas să reuşească, de altfel, pentru că Zoe Cea-
uşescu a cerut direct, în 1989, demolarea acesteia, 
în timpul unei vizite la Craiova. Atunci salvarea lui 
Nelu şi a noastră s‑a numit Ion Traian Ştefănescu, 
fost prim‑secretar al judeţului, care a refuzat să dis-
trugă statuia şi, în loc, a dus‑o într‑o clădire părăsită 
din Luncă. Statuia avea să fie repusă şi inaugurată 
oficial în 1991. Era şi ăsta un semn al iubirii neţăr-
murite pentru Oblemenco, mai mare, se pare, chiar 
şi decât loialitatea sau frica faţă de regimul comu-
nist. 

Să nu uităm cum comuniştii nu aveau o problemă 
doar cu statuia lui Oblemenco, de altfel, ci şi cu Oble-
menco însuşi. Faptul că unul dintre cei trei fotba-
lişti cu patru titluri de golgheter al României (alături 
de Dobay şi Dudu Georgescu) nu are nicio convo-
care la echipa naţională rămâne unul jenant pentru 
toată ţara şi istoria noastră. Faptul că el n‑a făcut 



mare scandal pe seama acestui lucru, aşa cum n‑a 
făcut scandal nici că după Revoluţie a fost nevoit să 
muncească în Maroc, spune multe despre caracte-
rul mare al unui om care s‑a dus aşa cum se spune 
că se duc toţi aceia buni: prea repede.

Ca şi statuia, făcută în dimensiuni mici, într‑o 
cămăruţă mică, vremurile lui Oblemenco erau mai 
mici şi mai discrete. Acum, diferenţa dintre măre-
ţia noului stadion şi „micimea“ lui Nelu cel de pe 
soclu este pentru unii izbitoare. Dar se cuvine să nu 
uităm că, deşi resursele materiale erau atunci mai 
puţine şi mai mici, sufletele păreau să fie mai mari, 
iar Oblemenco e un exemplu foarte bun în acest 
sens. De asta avem nevoie şi acum şi asta putem 
să şi oferim, respectiv să căutăm: de suflete mai 
mari decât stadioane întregi.

PA R T E N E R I  U N I V E R S I TAT E A  C R A I O V A


